
Stanovisko klubu NEPTÚN Bardejov k návrhu na spolufinancovanie rozpočtu SPF zo

strany klubov v roku 2025

Vážené vedenie Slovenskej plaveckej federácie,

na základe informácií zo zasadnutia sekcie plávania, kde odznela požiadavka na

hľadanie spôsobu, ako by mohli kluby pomôcť pri spolufinancovaní súťaží organizovaných

SPF, si dovoľujeme vyjadriť náš postoj ako klub NEPTÚN Bardejov.

1. Realita v regiónoch: Prežitie klubov

Väčšina plaveckých klubov na Slovensku, vrátane toho nášho, bojuje o prežitie. Výška

nájomného za bazén je extrémne vysoká a kluby platia prenájom za tréningové hodiny,

počas ktorých zároveň reprezentujú mesto a propagujú SPF – bez akejkoľvek finančnej

náhrady.

SPF sa podľa našich informácií aktívne nezapája do rokovaní s mestami, ktoré

prevádzkujú bazény, a všetka komunikácia a zodpovednosť zostáva výlučne na

predsedoch a tréneroch klubov.

2. Náklady znášajú rodičia

V našom klube – a vieme, že rovnako je to aj inde – všetky náklady znášajú výlučne

rodičia:

 pomôcky

 štartovné

 doprava na tréningy a súťaže

 ubytovanie a strava počas pretekov

 mesačné poplatky

 registračné poplatky SPF

Z týchto poplatkov pokrývame nájom a trénerov. Vedenie klubu zabezpečujeme vo

voľnom čase a bez nároku na odmenu, pretože to robíme pre deti, nie ako biznis.

Preto si reálne nevieme predstaviť, kde máme ako klub ešte šetriť.



3. Registračné poplatky – problém a nesystémové nastavenie

Podľa aktuálneho sadzobníka SPF na rok 2024 sú registračné poplatky stanovené

nasledovne:

 Individuálny člen do 8 rokov: 4 €

 Individuálny člen od 9 do 60 rokov: 20 € (swimmsvk.sk)

Avšak preteky pre vekovú kategóriu do 8r. sa organizujú viac-menej na západnom

Slovensku. Znamená to, že mnohé deti sa zúčastnia len 2–4 pretekov za rok, ak vôbec.

SPF neposkytuje žiadnu motiváciu alebo podporu pre registráciu detí, ktoré sa nemôžu

pravidelne zúčastňovať pretekov. Vytvára to dojem, že SPF sa zaujíma len o

výkonnostný šport v západnej časti krajiny.

Možno by bolo pre kluby motivujúce, ak by členské (registračné) poplatky pre najnižšie

vekové kategórie, pre ktoré sú určené súťaže SPF, mali do určitého veku (napr. 9–12

rokov) znížený registračný poplatok – napríklad na úroveň 10 €. Skok zo 4 € na 20 €

pôsobí neprimerane a môže pôsobiť demotivačne.

4. Riešenia a návrhy

a) Úspory zo strany SPF

 Zamrznutie alebo zníženie platov administratívy SPF – keď tréneri a predsedovia

klubov vedú činnosť dobrovoľne a nezištne, očakávame rovnakú solidaritu.

 Zamestnanci SPF by mali vykonávať funkcie na území SR, nie zo zahraničia, čo

by znížilo prevádzkové náklady.

 Zverejnenie výšky miezd, odmien a cestovných nákladov na webe SPF – zvýšila

by sa tým transparentnosť a dôvera.

 Zefektívniť kalendár súťaží – zvážiť spájanie niektorých podujatí a výber

lacnejších lokalít.

 Hybridné formy porád a školení – zníženie výdavkov na cestovanie a ubytovanie.

- Úspora na správe systému SportNet: súčasné riešenie evidencie a matriky cez

futbalový zväz je neefektívne, pomalé a byrokratické. Tieto procesy by mala výhradne

spravovať SPF, čím by sa dosiahla väčšia flexibilita a nižšie náklady.

b) Systémová podpora klubov

https://swimmsvk.sk/zverejnenie-zmeny-sadzobnika-poplatkov?utm_source=chatgpt.com


 Zavedenie "Fondu solidarity SPF" – príspevky silnejších klubov alebo partnerov by

pomohli slabším.

 Centralizované rokovania SPF s mestami o podmienkach nájmu a podpore klubov.

 Zvýšená snaha o získavanie grantov a EÚ fondov – najmä pre rozvoj mládeže,

športu pre všetkých, infraštruktúru a znižovanie regionálnych rozdielov. (SPF má

s týmto v minulosti skúsenosť.)

c) Registračné poplatky

 Zníženie registračných poplatkov pre deti do 12 rokov alebo zavedenie systémovej

podpory pre tieto vekové kategórie.

 Rozšírenie regionálneho kalendára pre deti tak, aby mali reálnu možnosť súťažiť

aj mimo západného Slovenska.

5. Porovnanie so zverejnenými dokumentmi SPF

 SPF síce v dokumente "Rozpočet SPF – tvorba" uvádza, že výdavky na správu

znížila pod 13 % (zákonný limit je 15 %), no nespomína žiadne úspory na platoch,

odmenách alebo presune správy matriky pod SPF.

 Deficit vo výdavkoch na súťaže SPF vo výške -111 000 € je reálny, no SPF

neponúka konkrétny plán, len výzvu klubom na "hľadanie riešenia".

 Nezohľadňuje návrhy klubov na zníženie registračných poplatkov ani nezaviedla

motivačné opatrenia pre registráciu detí.

 O rozložení pretekov podľa regiónov neexistuje žiadna analýza – kluby na

východnom Slovensku tak čelia systematickej nevýhode.

 V oblasti grantov SPF spomína podporu ministerstva a World Aquatics (30 000

USD), no nepredstavila systematický plán na získavanie ďalších zdrojov z EÚ

fondov alebo iných výziev.



d) Kontrola a zodpovednosť SPF

 Vládny audit z roku 2019 odhalil porušenia a SPF musela vrátiť 40 261,59 €.

Išlo napríklad o:

o neoprávnené výplaty miezd v nasledujúcom roku,

o chybné verejné obstarávanie,

o vyplatenie právnych služieb členovi Rady SPF, čo bolo v rozpore so

Stanovami,

o interné prevody financií mimo zmluvne povoleného termínu.

 SPF sa niekoľko rokov odvolávala, no neúspešne – štátne orgány potvrdili

porušenia.

 V roku 2024 SPF nevykonala žiadnu internú kontrolu okrem povinnej formálnej

kontroly bez zistení.

Tieto zistenia znižujú dôveru v riadenie SPF a zdôrazňujú potrebu interných reforiem

predtým, ako sa žiadajú dodatočné finančné záväzky od členských klubov.

e) Profesionalizácia riadenia SPF a fungovanie sekretariátu

 SPF uvádza, že členovia Rady SPF sú neplatení, no sú pod extrémnym pracovným

zaťažením. Pracuje sa s rozpočtom 4,4 mil. € a počet rozhodnutí per rollam

prekračuje 190 ročne.

 Uvažuje sa o novelizácii stanov tak, aby mohli byť tieto pozície v budúcnosti

platené – no bez jasného rozpočtového krytia.

 Sekretariát SPF je podľa vlastných vyjadrení personálne a finančne

poddimenzovaný, zamestnanci preťažení, chýba kapacita na riadny servis pre

kluby a reprezentantov.

 SPF plánuje zefektívniť spracovanie dotácií pomocou digitalizačného nástroja od

firmy Paysy, čo môže byť pozitívny krok, avšak vyžaduje tiež jasné zavedenie

kontrolných mechanizmov.

f) Bázénová infraštruktúra a spolupráca s partnermi

 SPF deklaruje nadštandardnú spoluprácu s VŠC Dukla, NŠC, SOŠV, FTVŠ a

zahraničnými partnermi.



 Od vzniku Fondu na podporu športu získala SPF vyše 40 miliónov eur na plaveckú

infraštruktúru.

 Najväčšou investíciou je Národné olympijské centrum v Košiciach, ktoré bude

obsahovať viacero bazénov (2x 50 m, 1x 25 m, 2x 33 m vodnopólové).

 Hoci ide o významné úspechy, tieto investície nie sú priamo prepojené na

systematickú podporu detských a mládežníckych súťaží ani každodenného

fungovania klubov.



6. Záver

Ak SPF skutočne čelí výzve šetriť, žiadame, aby sa šetrenie začalo od najvyšších štruktúr

smerom nadol, nie naopak. Kluby ako NEPTÚN Bardejov už dnes operujú na hranici

možností a ďalšia záťaž by mohla ohroziť ich existenciu.

Sme ochotní spolupracovať na riešeniach, ale len za predpokladu, že kluby budú

rovnocenným partnerom a že finančné bremeno bude rozdelené spravodlivo.

S úctou,

Mgr. Stanislav Novotný, MBA
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